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Podmínky ke vzdělávání 

okruh stav záměry pro šk. rok 2006/2007 

Pohoda 

věcného 

prostředí 

Kromě zásadních nedostatků (okna, 

zateplení, apod.), jsou viditelné 

prvky „chátrání“ vnitřku budovy. 

Dveře, podlahy, hlavní vchod atd.  

- Obnovit vybavení studovny nábytkem. 

- Vybavit další 2 učebny dataprojektory. 

- Rekonstruovat odbornou učebnu chemie 

včetně přípravny. 

- Zahájit obměnu vybavení toalet. 

Pohoda 

sociálního 

prostředí 

Největší slabinou sociálního 

prostředí je minimální komunikace 

s rodiči (na úrovni konstruktivních 

partnerských vztahů). Vnitřní 

sociální prostředí je na dobré 

úrovni. Začíná se výrazně zlepšovat 

komunikace mezi učiteli. Výrazně 

kladně se projevuje dokončení 

rekonstrukce povrchu dvora. 

- Nový výchovný poradce uskuteční semináře 

pro učitele z oblasti mezilidských vztahů. 

- Jednotlivé třídy si vytvoří individuální 

systém komunikace s rodiči. 

- Škola vytvoří informační kanál mezi rodiči 

a školskou radou (samostatná webová 

stránka) a upraví svoje webové stránky na 

interaktivní formu. 

- Rodiče budou přizvání k účasti na aktivitách 

preventivního programu. 

- Ţáci budou uvolněni na humanitární 

mimoškolní akce. 

Pohoda 

organizačního 

prostředí 

Základní systém, který předpokládá 

neexistenci „kmenových“ učeben 

zůstává a stal se zaběhnutým 

organizačním mechanizmem. 

Začíná se přeţívat systém stravy, 

občerstvení a pitného reţimu. Počet 

strávníků školní jídelny je velmi 

nízký (cca třetina ţáků). 

- Budou zavedeny dvě půlhodinové polední 

přestávky. 

- S firmou bude projednána změna sortimentu 

pitného automatu. 

- S dodavatelem obědů bude projednána 

moţnost alternativních jídel formou salátů. 

- Bude projednána moţnost vybavení 

jednotlivých poschodí kontejnery s pitnou 

vodou. 

Smysluplnost V předmětových komisích existuje 

vědomí nutnosti uţší kooperace 

učitelů na hledání strategie v oblasti 

vyučovacích metod. Klíčové 

kompetence zůstávají abstraktním 

pojmem pro většinu učitelů.Pojem 

autoevaluce  pouze začíná pronikat 

do vědomí učitelů. 

- Součástí všech jednání předmětových 

komisí budou společné semináře zaměřené 

na metody k dosahování klíčových 

kompetencí. 

- Vedení školy a koordinátor ŠVP uspořádají 

nejméně 3 semináře na práci s novými ŠVP 

pro PP. 

- Učitelé prvních ročníků (pilotní ŠVP) budou 

pravidelně konzultovat zkušenosti 

s ostatními učiteli. 

- Autoevaluace jednotlivých oblastí bude 

probíhat kontinuálně. 

Možnost 

výběru, 

přiměřenost 

Zvýšení počtu „ţákohodin“ ze 

strany MŠMT je pro tento školní 

rok řešeno provizorně. Rozdělení 

nových hodin podléhá více 

organizačním neţ skutečným 

potřebám školy. Jde o čekání na 

další řešení.  

- Bude rozšířena nabídka povinně volitelných 

předmětů a umoţněno zavedení 

nepovinných předmětů s vyuţitím projektu 

MŠMT na financování dalších 

„učitelohodin“. 

- Bude rozpracován podrobný program kurzů 

pro první ročníky. 

- Předmětové komise připraví zásady pro 

individuální tvorbu tématických plánů podle 

ŠVP a připraví pilotní tématické plány. 



Spoluúčast, 

spolupráce 

V prvních ročnících se objevují 

situace, které nás donutí ke vzniku 

heterogenních skupin napříč 

třídami. Někteří přijatí ţáci se na ZŠ 

„nedotkli“ angličtiny. Absence další 

nutné legislativy pro nové maturitní 

zkoušky dostává do sloţité situace 

ţáky předmaturitních tříd. 

- V prvních ročnících bude organizována 

výuka některých předmětů (cizí jazyky, 

výpočetní technika, svět práce, tělesná 

výchova, estetická výchova) 

v heterogenních skupinách napříč třídami. 

- Studentský senát se bude podílet na přípravě 

vzdělávacího obsahu kurzů. 

- Budou vyhlášeny „maturitní“ projekty pro 

ţáky 3. ročníků. 

Motivující 

hodnocení 

Jsme pouze na začátku procesu 

autoevaluace pedagogických 

pracovníků, vzniku portfolia ţáka a 

pedagogického pracovníka. Je 

připraven velmi jasný a otevřený 

klasifikační řád školy. který čeká na 

vhodnou implementaci ze strany 

jednotlivých učitelů. 

- Učitelé budou proškoleni v problematice 

autoevaluace pedagogických pracovníků 

- Pouţívání klasifikačního řádu bude 

v kaţdém klasifikačním období projednáno 

na společném semináři vedení školy a 

Studentského senátu. 

- Bude vytvořen návrh na systém portfolia 

pedagogického pracovníka. 

- Výstupní hodnocení ţáků II.A bude 

vytvořeno s důrazem na dosahování 

klíčových kompetencí. 

- Třídní učitelé zahájí práci na vytváření 

portfolia ţáků. 

Škola – model 

demokratického 

společenství 

Studentský senát vnesl do své 

činnosti více demokratických prvků 

vytvořením nového statutu. Školská 

rada není pravděpodobně 

připravena k pravidelné a koncepční 

činnosti. V některých předmětových 

komisích přetrvává systém 

individuální práce předsedy.  

- Zástupce Studentského senátu bude zván na 

určité body jednání kolegia ředitele. 

- Vedení školy podpoří vydávání 

studentského časopisu materiálně, finančně i 

obsahově. 

- Školské radě bude nabídnuta moţnost 

společných zasedání školské rady a kolegia 

ředitele. 

- Předmětové komise provedou volbu svých 

předsedů.  

Škola – 

kulturní a 

vzdělávací 

centrum 

Webová stránka školy nemá 

potřebnou úroveň. Dobré vztahy 

s MU nejsou dovedeny do konkrétní 

smluvní podoby. Přetrvává dobrá 

spolupráce s ÚMČ Královo Pole.  

Pronájmy učeben a dalších prostorů 

nejsou ani realizovány, ani 

nabízeny. Extrakurikulární 

vzdělávací aktivity existují na 

přirozeném poptávkovém základě. 

- Webové stránky školy budou upraveny na 

interaktivní formu. 

- S vedením ÚMČ Královo Pole bude 

projednána moţnost vyuţití učeben pro 

aktivity veřejnosti. 

- Bude podepsána dohoda o spolupráci s MU 

v Brně. 

- S ÚMČ Královo Pole bude koordinován 

preventivní program školy.  

 

Výchovné a vzdělávací strategie 

okruh stav záměry pro šk. rok 2006/2007 

Variabilita 

studia, nabídka 

předmětů 

Systém nabídky povinně 

volitelných předmětů je zaloţen na 

dvoukolovém výběru ţáků na 

základě nabídky předmětových 

komisí. Nabídka předmětů obsahuje 

i jméno příslušného učitele. 

Otevření předmětu výrazně závisí 

na počtu přihlášených ţáků. 

- Bude zachován současný otevřený systém 

nabídky volitelných předmětů. 

- Nabídka nepovinných předmětů bude  

rozšířena.  

 

Klima školy Celkové klima je hodnoceno jako 

příznivé, liberální (v některých 

případech je liberálnost 

kritizována). Silné výhrady jsou ke 

spoluúčasti a způsobu komunikace 

- Budou vytvořeny interaktivní webové 

stránky pro moţnost široké komunikace 

ţáků, učitelů a vedení školy. 

- Vedení školy podpoří vyuţití školního 

rozhlasu pro otevřené diskuse s ţáky o 



rodičů. aktuálních problémech ţivota školy. 

- Reprezentační ples školy bude opět 

organizován společně se studentským 

senátem a ve větším rozsahu. 

Multikulturní 

vzdělávání 

Projekt „Do světa“, poprvé 

vyhlášen a realizován ze strany 

JMK, vytvořil škole moţnosti – 

schváleno celkem 7 projektů 

s celkovou dotací více neţ půl 

milionu korun. 

Předmětová komise ČJL pracuje 

pravidelně s ţáky s jinou státní 

příslušností.  

- Všechny zahraniční aktivity budou zahrnuty 

do projektů „Do světa.“ 

- Škola zajistí pro zahraniční studenty 

nabídku kurzů a seminářů ke zdokonalení 

českého jazyka. 

- Bude podpořena další činnost 

multikulturního semináře. 

Projekty Zkušenosti s ţákovskými projekty 

jsou zatím omezené většinou na 

oblasti protidrogové prevence, 

biologie a kulturní aktivity ţáků.   

- Předmětové komise připraví návrh projektů 

pro ţáky třetích ročníků v rámci nových 

maturitních zkoušek. 

- Prioritou budou projekty organizované 

společně s vysokými školami. 

- Všechny projekty v rámci školy budou mít 

transparentní výstupy. 

Kurzy Kurzy jsou teoreticky rozpracovány 

v pilotních ŠVP. Podle jejich 

metodik jsou jiţ připravovány i 

některé současné aktivity vyšších 

ročníků (exkurze maturitních 

ročníků do Prahy). 

- Kurzy v prvních ročnících budou 

organizovány podle pilotních ŠVP. Pilotně 

bude podle ŠVP ověřen také kurz 3. ročníků 

(a V.roč.) a exkurze do Prahy maturitních 

ročníků  

Studentský 

senát 

Studentský senát je na velmi aktivní 

úrovni, s úspěšně dokončenými 

aktivitami (ples, humanitární akce, 

soutěţe, péče o studovnu, atd.). Je 

schválen nový statut Senátu, 

provedeny volby na třídních 

úrovních i na úrovni Senátu. 

Existuje pravidelná komunikace 

s vedením školy. 

- Vedení školy poskytne větší pomoc 

studentskému senátu v organizační oblasti 

(volby, organizace zasedání apod.) 

- Zástupcům senátu bude umoţněna účast na 

některých zasedáních kolegia ředitele, 

případně na předmětových komisích. 

- Studentskému senátu bude poskytnuta větší 

materiální podpora (propagační plochy a 

materiály, pomoc při vydávání školního 

časopisu apod.) 

Vztahy  

s rodiči 

Komunikace rodičů se školou se 

projevuje většinou pouze na 

třídních schůzkách (většinou 

s malou účastí). Připomínky 

většinou vycházejí z jednostranných 

informací od ţáků. Rodiče 

nevyuţívají Školskou radu, která 

ovšem zůstává jako celek na 

formální úrovni. 

- Třídní učitelé nabídnou rodičům pravidelné 

konzultační hodiny (2x měsíčně). 

- Část interaktivní webové stránky školy bude 

nabídnuta rodičům jako prostor pro 

připomínky. 

- Samostatná webová stránka školské rady 

nabídne rodičům uţší kontakty se školskou 

radou. 

- Učitelé umoţní rodičům v případě jejich 

poţadavků jednání ve sloţení učitel, rodič, 

ţák. 

- V případě stíţností a podnětů rodičů 

směrem k vedení školy proběhne jednání ve 

sloţení vedení školy, učitel, rodič, případně 

ţák. 

 

 

Průběh vzdělávání 

okruh stav záměry pro šk. rok 2006/2007 

Organizační 

členění tříd a 

skupin 

Dělení tříd je většinou organizačně 

prováděno podle druhého cizího 

jazyka. V dělených hodinách jde tedy 

- Výuka v předmětech estetická (výtvarná, 

hudební výchova), tělesná výchova bude ve 

velké míře organizována po skupinách 



o heterogenní skupiny ţáků. V TEV je 

vyuţívána tvorba skupina napříč 

třídami. Vytváření skupin v EST 

vychází výrazně ze zájmu ţáků.  

napříč třídami. 

- Ţákům prvních ročníků bude organizačně 

umoţněn přístup k vybranému cizímu 

jazyku. 

Týmová práce 

a projektová 

výuka 

V tomto období nehodnoceno. - Předmětové komise vyhlásí projekty pro 

ţáky 3. a V. ročníků s návazností na 

profilovou část maturitní zkoušky. 

- Předmětové komise předloţí vedení školy 

plán projektů do 31.10.2006. 

Vyučovací 

metody 

Tématické plány jednotlivých 

vyučujících jsou na dobré úrovni. U 

většiny učitelů se projevuje trend 

aktivizace vyučovacích metod. Kladné 

příklady jsou viditelné zejména 

v předmětových komisích cizích 

jazyků, biologie, chemie, zeměpisu. 

V ostatních předmětech vţdy u 

některých jednotlivců. 

- Předmětové komise zajistí, ţe tématické 

plány učitelů prioritně zdůrazní pouţívání 

všech vyučovacích metod vedoucích 

k vlastní aktivitě ţáka.  

- Komise zajistí prezentaci dobrých příkladů 

jednotlivých učitelů 

Individuální 

přístupy 

Nebyl zaveden obecný systém 

individuálních konzultací, učitelé ale 

vycházejí vstříc poţadavkům ţáků. Je 

povoleno několik individuálních 

vzdělávacích plánů, zejména 

studentům – sportovcům. Jejich plnění 

je bezproblémové. 

Dobrý přístup k talentovaným ţákům 

je viditelný zejména v předmětech 

chemie, biologie, latina, 

francouzština. 

Ve vyučovacích hodinách není 

individuální přístup pravidelný. 

Individuální práce formou doučování 

je pravidelně nabízena většinou 

učitelů. Existují kurzy českého jazyka 

pro ţáky jiných státních příslušností. 

- Předmětové komise a jednotliví učitelé 

umoţní konzultace ţákům vyţadujícím 

zvláštní péči a výrazně talentovaným 

ţákům. 

- Klasifikační pravidla jednotlivých učitelů 

umoţní individuální přístup k ţákům. 

 

Výsledky žáků 

okruh stav záměry pro šk. rok 2006/2007 

Vědomostní 

oblasti 

Studijní průměr školy je 1,98. 

Nejlepší průměry ve třídách 

šestiletého studia (I,II,III,IV,V), 

nejhorší výsledky vykázaly třídy 1.D a 

4.D. 

Výsledky všeobecného testu SCIO 

přijímacích zkoušek byly ve srovnání 

s ČR průměrné, lepší výsledky 

vykázali uchazeči ze 7.ročníků ZŠ. 

Pilotní národní srovnávací zkoušky 

ţáků třídy II.A vykázaly nadprůměrné 

výsledky – více neţ o 10% nad 

průměr ČR. 

Maturita nanečisto ukázala 

nadprůměrné výsledky, v poslechu NJ 

dokonce o téměř 28% vyšší úspěšnost 

neţ je průměr v ČR. 

- Ţáci prvních ročníků čtyřletého i šestiletého 

studia budou prověřeni vstupními testy 

z cizích jazyků a základních dovedností 

v práci s počítači. 

- Ţáci II.A absolvují testy totoţné 

s přijímacím řízením do čtyřletého studia. 

- Škola se zapojí do dalšího ročníku „Maturita 

na nečisto“ (pokud bude vyhlášen). 

Plnění 

klíčových 

kompetencí 

V tomto období nehodnoceno. - Výstupní hodnocení ţáků II.A budou 

vytvořena na základě porovnání dosaţení 

klíčových kompetencí v jednotlivých 



předmětech. 

- Ţáci prvních ročníků čtyřletého i šestiletého 

studia budou na konci školního roku 

hodnoceni v souladu s výstupním 

hodnocením. Toto hodnocení se stane 

součástí vznikajícího ţákovského portfolia. 

Maturitní 

zkoušky 

Pořadí volitelných maturitních 

předmětů podle četnosti volby: ZEM, 

CHE, BIO, DEJ, 2.CJ, ZSV, MAT, 

DEG, EST,INF,FYZ. 

Jde o mírnou převahu přírodovědných 

předmětů. 

V řádném termínu maturit prospělo 

58% maturantů, prospělo 

s vyznamenáním 35%ˇa neprospělo 

7% ţáků. Pouze 1 z 11 neúspěšných 

neprospěl z matematiky, ostatní 

vesměs z DEJ, ZSV a CJL. Všichni 

neprospívající uspěli v opravném 

zářijovém termínu.  

- Třídní učitelé maturitních ročníků ve 

spolupráci s vyučujícími jednotlivých 

předmětů připraví společnou „třídnickou 

hodinu“ zaměřenou na výběr maturitních 

předmětů. 

- V návrhu maturitních otázek budou 

předmětové komise preferovat větší šíři a 

komplexnost jednotlivých otázek. 

Úspěšnost 

absolventů 

Úspěšnost přijetí na VŠ podle 

současných oznámení (není 

kompletní) je cca 82%. Třída VI.A 

100% úspěšnost, 4.A 88% úspěšnost. 

Dominují tedy ţáci šestiletého studia a 

čtyřletého studia s rozšířenou výukou 

angličtiny. 

- Výchovný poradce dohodne s ţáky 

maturitních ročníků způsob komunikace po 

absolvování školy za účelem pravidelného 

zjišťování úspěšnosti absolventů při 

přijímání na vysokoškolské studium, 

výsledky tohoto studia a profesního zařazení 

 

 

Řízení školy 

okruh stav záměry pro šk. rok 2006/2007 

Účinnost 

řídícího 

systému 

Řídící systém je zaloţen na struktuře 

vedení – kolegium ředitele – 

předmětové komise. Práce kolegia 

byla v poslední době málo 

systematická. Předmětové komise 

fungují v odborné rovině velmi dobře. 

Učitelé se přiklánějí k zavedení 

exaktních úředních hodin vedení 

školy, zejména ředitele. Kontrolní 

ekonomický systém zvyšuje neúnosně 

administrativu poţadovanou po 

zaměstnancích. Hospitační činnost 

ředitele a zástupců je nedostatečná. 

Vyuţívání Intranetu a dalších 

informačních toků není ze strany 

učitelů na dostatečné úrovni. 

- Zasedání kolegia ředitele bude pravidelně 

minimálně jednou měsíčně, v některých 

případech za účasti zástupce studentského 

senátu. 

- Na schůze předmětových komisí budou 

zváni zástupci vedení školy. 

- Učitelé budou pokládat za závazné 

informace a instrukce od vedení školy 

kromě měsíčních plánů a písemných 

opatřeních také všechny údaje předané 

formou Intranetu. Jsou tedy povinni 

sledovat korespondenci na své e-mailové 

adrese. 

- Ekonomické úkony učitelů (nákupy, 

objednávka, schválení pracovní cesty) 

budou zahájeny vţdy schválením ředitele 

školy nebo zástupkyně. 

- Vyúčtování pracovní cesty podepisuje 

ředitel školy aţ po schválení hospodářkou. 

- Všechny akce musí být předem zařazeny do 

měsíčního plánu školy, nebo projednány 

s vedením školy. Jejich ekonomické krytí je 

závislé na tomto postupu. 

Profesní 

hodnocení PP 

Profesní hodnocení je prováděno 

pouze vedením školy, částečně 

nesystémově, vychází se z hospitační 

činnosti zejména ZŘ. Existují 

pouţitelná obecná kritéria přidělování 

- Bude prodiskutováno pouţití dotazníků pro 

profesní hodnocení a pro autoevaluaci PP. 

- Obecná kriteria pro poskytování osobních 

příplatků budou znovu diskutována na 

kolegiu ředitele a s vedením odborové 



osobních příplatků.  organizace. S jejich změnou v návaznosti na 

tato jednání se počítá od 1.9.2007. 

Vzdělávání 

PP 

Interní vzdělávání bylo zaměřeno 

zejména na pilotáţ RVP a tvorby 

ŠVP.  

Většina učitelů absolvovala některý 

z kurzů externího profesního 

vzdělávání. Z důvodu pilotáţe RVP 

GV nebyl kladen důraz na vzdělávání 

v oblasti ICT. Nejčastěji vyuţívané 

vzdělávací instituce – Oxford Press, 

VUP, Cermat, MU, ČJMF. 

- Externí vzdělávání PP bude řízeno výběrem 

a doporučením předmětových komisí a 

schválením vedení školy. Preference jsou do 

oblasti kurikulární reformy, přípravy 

maturitních zkoušek a předmětových 

didaktik. 

- V návaznosti na strategické kroky 

k přípravě anglického gymnázia bude 

podpořeno interní vzdělávání učitelů 

v anglickém jazyce. 

- Interní vzdělávání PP bude dále zaměřeno 

na preventivní program, základní zásady 

škol podporujících zdraví, autoevaluaci a 

práci s ŠVP v rámci plnění programu Pilot 

G. 

 

 

       Vnější úroveň výsledků práce školy 

 

okruh stav záměry pro šk. rok 2006/2007 

Kapacita 

školy 

Kapacita školy – 600 ţáků – byla 

naplněna při 19 třídách. Škola 

vyuţívala udělené výjimky 

k naplňování tříd aţ do výše 34 ţáků 

(vyuţito bylo aţ 33). 

- Udrţovat celkovou kapacitu školy při 18 

třídách na 585 ţácích. 

- Počet „učitelohodin“ drţet do 850. 

Plnění 

rozpočtu 

Provozní rozpočet byl plněn 

s vyrovnaným výsledkem, ovšem na 

úkor základních údrţby a nutných 

oprav. Situace v této oblasti se ve 

škole stává kritickou. Největší 

problémy jsou ve stavu podlah, oken a 

dveří ve všech prostorách školy. 

Celkové vymalování stěn učeben 

proběhlo naposledy pře 10 lety. 

- Pokusit se udrţet vyrovnaný rozpočet 

provozních výdajů.  

- Úsporná opatření zaměřit na spotřebu 

energie, kopírování, pracovní cesty. 

- Poţadovat dotace na havarijní a „velké“ 

opravy. 

- V maximální míře vyuţít nabídky dotačních 

programů Do světa a Programu rozvoje 

kraje. 

- Dotace v rámci SIPVZ zaměřit na 

vybavování učeben dataprojektory a na 

výukové programy. 

Plnění 

investičních 

záměrů 

Škola plní svoje investiční záměry při 

pouţití vlastního FRIM. Podařilo se 

dokončit opravu povrchu dvora, jsou 

plněny investiční nákupy v rámci 

SIPVZ. Investiční záměry 

s poţadavkem na dotaci zřizovatele 

jsou zřizovatelem jiţ několik roků 

odmítány. Výsledky energetického 

auditu vytvořily nutné poţadavky na 

investování do regulace vytápění a 

zateplení budovy. 

- Čerpat vlastní FRIM do maximální výše, 

která zabrání případné platební 

neschopnosti. 

- Vlastní FRIM pouţívat postupně na 

vymalování prostor, opravy podlah a dveří. 

- Poţadovat investiční dotace na opatření 

vyplývající z energetického auditu, případně 

na vyuţití uvedené v předchozím bodu. 

 


